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 الخاتمة:

ائنات ه من الكر التي ميزت الانسان عن غي المهمة تعد الثقافة واحدة من الخصائص   
 نوعه وديموته بالعيش التي تمتد الى آلاف السنين، حفظاذ عملت الثقافة على الحية، 

مهمة  دالمستقبلية، وتع وتوسيع افاق البشرفي مواكبة الزمن  تهايماه تكتسبكما 
في الدخول الى هذا  لات الانسان الحامل للثقافةؤهواحدة من م استكشاف الفضاء

التي  يةكيفال المعنيين بمجال الفضاء عنعلماء الأنثروبولوجيا  ، لذا تساءلالمجال
ائية عيش على متن المحطة الفضوما خصائصها عند ال رواد الفضاءثقافة  تتصف بها
مركبات تصميم النظر إلى تكيف ، و سفر إلى المريخ في المستقبلعند الالدولية أو 

لهذه  قبلاالبشر مست او ما طبيعة هذا الموئل الذي يؤهلالفضائية أو الموائل الفضائية 
 إلى مساعدة أفراد الطاقم على العمل معًا بكفاءةعلماء الأنثروبولوجيا تطلع اذا ي المهام،

ي والسعي نحو معالجة القضايا الت أكبر كمتعاونين دوليين على الأرض وفي السماء،
ان تحت عنو فضلا عن ارساء وتأسيس حقل معرفي معاصر  تعترض هذا المشروع
لاستشهاد مع ا الادبيات التأسيسية وقد حاول البحث ان يوضحانثروبولوجيا الفضاء، 

، واهم خصائص الموئل الفضائي بأهم الدراسات والبحوث الفاعلة في هذا المجال
الاستشهاد بدراسة حالة قدمتها استاذة وحجمه ومن ثم بيان مسألة الخصوصية عند 

  . جو ايكن الأنثروبولوجيا في وكالة الفضاء )ناسا(
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Man outside the earthly orbit- research in anthropology of 
Space analogy by Assistant Professor Dr. Yas khuder Al-Abbasi 

Abstract: 

   Peoples with different civilizations, cultures and experiences 
that extend to a long time have realized that the earth is in a 
limited form, and that there may be other forms present, and may 
be suitable for habitation, and that human life and other creatures 
outside the borders of the earth have always been a feature of 
contemplative imagination, and scientists have not presented 
except recently, conclusive evidence of the existence of such 
worlds that may be suitable for habitation and living, and may 
also be common. Among these axioms, was the launch of 
anthropologists in dealing with human exit from the orbit of the 
globe and taking trips to space, to present a basic question: Is 
anthropologist studying outer space? Moreover, if so, how? The 
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answer appears at first sight familiar to the followers of natural 
sciences, when it comes to space exploration research, but when 
explaining the anthropological profession as a learner’s recipe 
(physically and culturally) and its ability to design habitats the 
answer becomes possible for him as well. When a person moves 
to live in space stations located outside the low earth orbit, while 
the importance tends to track the work of scientists and their 
research products and the most important academic and 
cognitive orientations that have made space a research field. 
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